
                                                                  
 

Referat fra bestyrelsesmøde den 7/9 2023 kl. 17.00-19.00 

 

 

Mødested:  

Dagtilbudsområde Midt-vest, konferencelokalet, Abildvej 20A,1. sal, 9900 Frederikshavn 

Der udleveres ikke bilag på mødet, så hvis I har behov for fysiske papirer bedes I 

selv printe dem ud. 

 

 

Deltagere: 

Forældrerepræsentanter: 

Maika Wissing Mumm Nikolajsen – Troldehøj (formand) 

Kristian Harving – Kernehuset (næstformand) 

Marianne Nejsum – Landbørnehaven  

Camilla Fynbo Jørgensen – Øster Dahl  

Amanda Højrup Møller - Abildvej 

Trine Brobak Vestergaard – Mælkevejen  

Katrine Ritter – Dagplejen  

Mette Marie Hvilsom – Pilekvisten – (teams) 

Abildgård – ikke repræsentanter 

 

Medarbejderrepræsentanter: 

Maria Johansen 

Susanne Larsen 

Anne-Mette Haagensen  

Forældrebestyrelsens sekretær: 

Randi Pauli Nyhagen 

Referent: 

Kirsten Christensen 

 

Afbud: 

Maika Wissing Mumm Nikolajsen - Troldehøj 

Kristian Harving – Kernehuset  

Amanda Højrup Møller – Abildvej 

Trine Brobak Vestergaard – Mælkevejen  

Susanne Larsen (medarbejderrepræsentant) 

 



                                                                  
 
 

 

 

 

 

1. Status på valg vedr. frokostmåltid i børnehaver. 

2.  

a. Tilbagemeldinger på hvordan valgene er gået 

Referat: 

Hvert 2 år skal der holdes afstemning om kommunalt frokosttilbud, det 

er lovgivningsmæssigt besluttet. I år var der valg i september måned. 

I Dagtilbudsområde Midt-vest er der stemt nej til frokostmåltid i alle 

institutioner. 

 

b. Hvordan har forældrerådene været involveret i valgene? 

Referat:  

Forældrerådene har ikke været involveret i frokostmåltidsvalget, det 

har institutionerne selv stået for. 

 

3. Evaluering af sampasning i sommerferien. 

a. Er der nogle tilbagemeldinger som der med fordel kan være opmærksomhed 

på i 2024? 

Referat:  

I sommerferien i år var der sampasning i Pilekvisten, for Kernehuset, 

Troldehøj og Pilekvisten. Mælkevejen har haft besøg af 

Landbørnehaven og Øster Dahl. Der er, igen i år været gode 

”børnehaveferier” alle vegne. 

Der var kommet et spørgsmål fra Kernehuset om muligheden for at 

laven sampasning mellem Kernehuset og SFO i Gærum. Dette er 

desværre ikke muligt, da personalet skal have afviklet ferie, og der 

dermed ikke er personale nok, til at holde Kernehuset åbetnt.  

Bemærk at i år er der sampasning i Børnehuset Abildvej mellem jul og 

nytår for alle børnehuse, bortset fra Abildgård Børnehus som passes i 

eget hus. 

 

4. Evaluering af læreplanerne 

a. Alle børnehuse har evalueret læreplanerne, og disse skal drøftes i 

bestyrelsen. (Vedhæftes som bilag) 

Referat: 

Hvert 2 år skal alle læreplanerne evalueres med henblik på at udvikle 

det pædagogiske arbejde.  Lærerplanerne er lovbestemt ifølge 

Dagtilbudsloven og gælder for alle institutioner i Danmark. 



                                                                  
 

I evalueringerne skal hvert hus dokumentere, hvordan de arbejder med 

det pædagogiske arbejde og de tiltag der laves i eget hus. Det er bla. 

eksempler i læreplanen, der skal evalueres på.  

 

Alle huse har arbejdet/arbejder med Børnesyn med fokus på 

børneperspektivet. 

Alle evalueringer er sendt til bestyrelsen til gennemlæsning, bortset fra 

Børnehuset Abildvej. De har som ny instition lavet deres læreplan efter 

opstart, og skal derfor ikke evaluere deres endnu. 

 

Bestyrelsen drøftede om forældrene, kan nikke genkendende til de ting, 

som står i læreplanerne/evalueringerne.  

Dette vil være godt at få drøftet løbende i forældrerådene og på 

forældremøder, så alle kan få en forståelse og indblik i det. 

 

Dagplejen kommer også på Aula. Vi ved endnu ikke hvornår. 

 

 

b. Drøftelse af hvordan bestyrelsen vil arbejde med læreplanerne fremover.  

Referat: 

Bestyrelsen gav udtyk for at de som udgangspunkt ikke har behov for 

at blive inddraget i arbejdet med den pædagogiske læreplan, men at det 

er vigtigt at de informeres om det, når de ligger klar. 

Hvis der er noget bestyrelsen ønsker at arbejde med, kontaktes 

bestyrelsesformanden. 

 

 

5. Kort overblik over økonomi og børnetal 

Referat: 

Økonomi: 

Det forventes at vi kommer ud med et mindreforbrug i 2023.  

Dette kan bla. forklares med, at der fra politisk side er fokus på generel 

tilbageholdenhed på drift i alle huse. 

Der er ændret tildelingsmodel i § 32. 

Der er rekrutteringsproblemer i dagplejen. Det er svært at få dagplejere. 

Politikerne har lukket familiestuen resten af året. 

 

Der spares ikke på antal medarbejdertimer. 

 

 

Børnetallene blev gennemgået. 0-2 års området er stigende.  



                                                                  
 

Fra først i det nye år er aldersgrænsen i dagpleje og vuggestue ændret 

fra 2,11 til 3,1 år. Både dagpleje og vuggestuer er/bliver mega presset. 

Det kræver megen styring for at ha’ det fulde overblik, det følges tæt. 

 

 

6. Spørgsmål til dialogmødet 

a. Har vi punkter vi ønsker drøftet til dialogmødet d. 4. oktober? 

Referat:  

Bestyrelsen havde ingen punkter til dialogmødet. Alle i bestyrelsen er 

inviteret med til mødet. Mødet afholdes i Børnehuset Molevitten den 

4/10, kl. 19.00-21.00. 

 

 

7. Drøftelse af besparelsesforslag 2024 (BUU) 

Referat: 

Budgetforliget forventes vedtages i oktober. Der er fremlagt evt. 

besparelser på bla.:  

Reduktion af sekretær fra 4 til 3. 

Reduktion af pædagogisk leder i dagplejen.  

Reduktion på uddannelse og drift. 

Ændret tildelingsmodel i § 32. 

Indførselse af tidligere Sfo start fra den 1/7.   

Egenbetaling af mad i vuggestuerne. 

 

 

8. Eventuelt 

 

 

 

  

               Næste møde er den 23/11 2023 kl. 17.00-19.00 

 

 

        


